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Verslag Ledenraad PCOB 

 

Donderdag 6 oktober 2022  

vastgesteld 

 

 

Aanwezigen:  zie presentielijst 

Voorzitter: de heer Henk Zieleman  

 

1. Opening  

De voorzitter heet allen hartelijk welkom en opent de vergadering met het lezen van een 

tekst, gebaseerd op Prediker, over hoe alles zijn tijd heeft. Die gedachte kan rust geven in 

een drukke en onrustige periode.  

De voorzitter hoopt op een goede en constructieve vergadering, waarin we met elkaar het 

beste voor de vereniging zoeken.  

Er zijn afmeldingen ontvangen van Arie Arkenbout, Johan Beijering, Joop Evertse, Jaap 

Overbeek, Sylvia Oosterhuis, Ella Schipper, Cees Sprong, Tineke bij de Vaate en Paula de 

Waal.  

 

2. Vaststellen agenda 

Punt 8 wordt naar voren gehaald en aan punt 3 wordt het recent toegezonden verslag van de 

ledenraadsvergadering van 23 september toegevoegd.  

Rond 11.30 uur zal Willem Kostelijk zich bij de vergadering aansluiten om persoonlijk 

afscheid te nemen. Met zijn vertrek heeft Limburg geen eigen ledenraadslid meer. Henk 

Tolsma merkt op dat hij het persoonlijk van groot belang vindt dat alle provincies 

vertegenwoordigd zijn, omdat er in de nabije toekomst belangrijke beslissingen genomen 

moeten worden.  

 

3. Vaststellen verslagen vorige ledenraadsvergaderingen 

Verslag van 10 juni 2022 

Naar aanleiding van blz. 5, punt 8 vraagt Martin Visch of het vastgestelde afdelings-

reglement al naar de afdelingen is gestuurd. Ilse zoekt even uit of ze dit al gedaan heeft. 

Nagekomen bericht: in de nieuwsbrief van 8 juli heeft een melding gestaan dat en waar het 

nieuwe reglement op de website van de PCOB te vinden is.  

Verder zijn er geen opmerkingen en het verslag wordt vastgesteld.  

Verslag ledenraad 23 september  

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

4. Bijpraten vanaf de landelijke bestuurstafel door Willem Nuis 

Willem Nuis, voorzitter landelijk bestuur PCOB, krijgt het woord.  

In de veertien dagen na de vorige vergadering van de ledenraad is al weer het een en ander 

gebeurd.  

Er heeft een gesprek plaatsgevonden met twee juristen van Van Benthem & Keulen 

Advocaten en Notariaat (verder: VBK). Daarbij waren aanwezig de voorzitter van Unie KBO 

(Peter de Laat), Hans van Vliet, Willem Nuis zelf, de directeur en Ilse van Zeewijk Vink. De 

vraag was welke waarde de samenwerkingsovereenkomst eigenlijk heeft en wat die 

overeenkomst vanuit juridisch oogpunt zegt over de situatie waarin we ons nu bevinden. De 

samenwerkingsovereenkomst is afgesloten tussen de Unie KBO en de PCOB en er staat niet 
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in uit hoeveel provinciale KBO-bonden de Unie KBO bestaat of moet bestaan. Het uittreden 

uit de Unie KBO wordt niet belemmerd door de samenwerkingsovereenkomst. Er zijn dus 

geen juridische mogelijkheden om de ‘vertrekkende bonden” aan de overeenkomst te 

houden. De ‘blijvende bonden’ zullen eind oktober een tweede werkconferentie houden; 

zoals bekend hebben ze op de eerste werkconferentie uitgesproken graag met de PCOB te 

willen fuseren.  

 

Vanuit de ‘vertrekkende bonden’ is nu een claim gelegd op een deel van het vermogen van 

de Unie KBO. Men heeft het vermogen gedeeld door het aantal leden bij de Unie KBO en 

komt dan op een bepaald bedrag per lid uit (ruim € 13,--). De ‘vertrekkende bonden” willen 

dat bedrag per lid van hun provinciale KBO-bond meenemen. Om de gedachten te bepalen: 

men komt tot een bedrag van € 1,2 miljoen op een vermogen van € 1,8 miljoen. Hoewel wij 

verder geen mening hoeven te hebben over de ontwikkelingen bij de Unie KBO is het wel een 

teken aan de wand dat dit überhaupt ter sprake komt. VKB is van mening dat deze claim op 

het vermogen niet houdbaar is, maar het zal duidelijk zijn dat de ‘vertrekkende bonden’ dit 

niet zomaar laten passeren. Het vermogen van KBO-PCOB is niet ter discussie gesteld.   

 

Door het vertrek van 4 provinciale KBO-bonden met 80.000 leden komt er € 800.000 minder 

aan afdracht binnen bij KBO-PCOB. De directeur heeft inmiddels een verzoek ingediend bij de 

besturen om tot reorganisatie van het landelijk bureau over te gaan. Dat verzoek zal op 12 

oktober in de bestuursvergaderingen worden besproken.  

 

Arie Slob vraagt wie de naam KBO mag voeren. Willem antwoordt dat dat punt nog niet is 

besproken, maar aangezien KBO-Brabant ook nog gewoon zo heet is het niet te verwachten 

dat de ‘vertrekkende bonden’ het “KBO” moeten opgeven.  

Jan Bolt vraagt of er afdelingen bij de ‘vertrekkende bonden’ zijn die niet mee willen met hun 

bond. De directeur antwoordt dat de afdelingen nog niet volledig door hun provinciale 

bestuur zijn geïnformeerd, maar bij het landelijk bureau komen nu wel veel vragen binnen. 

De statuten verschillen per bond en soms per afdeling, dus wij hebben niet precies zicht op 

de mogelijkheden die afdelingen hebben om op te zeggen. Volgens de statuten van de Unie 

KBO kunnen organisaties die de belangen van senioren behartigen zich aansluiten bij de 

Unie KBO en je kunt afdelingen opvatten als een dergelijke organisatie. Voor die aansluiting 

is dan wel toestemming van de ledenraad Unie KBO nodig en zolang de ‘vertrekkende 

bonden’ daarin zitten – met een meerderheid van stemmen – zal die toestemming niet 

komen. Dat moet dus zo snel mogelijk na 1 januari 2023 geregeld worden.  

 

Op 8 september jl. heeft het bestuur een brief gestuurd naar de afdelingsbesturen om hen te 

informeren. In het Magazine dat eind oktober verschijnt komt een interview met de 

landelijke voorzitters en de directeur over de ontwikkelingen binnen KBO-PCOB. Nu blijkt dat 

de ‘vertrekkende bonden’ het op voorhand niet eens zijn met de inhoud van dit artikel, men  

vindt dat de voorzitter dit niet namens hen kan communiceren. De ledenraad Unie KBO heeft 

vanmiddag een vergadering waar dit punt ongetwijfeld aan de orde zal komen. Het bestuur 

PCOB staat er achter om op deze manier de leden te informeren en ze ervan te verzekeren 

dat we ons uiterste best doen om de PCOB levend te houden.  

Naar aanleiding hiervan merkt Martin Visch op dat hij onlangs als toehoorder bij een 

bijeenkomst van KBO Overijssel was, waar gewoon gezegd is dat KBO Overijssel een nieuwe 

Unie gaat vormen met die vier andere bonden. Als ondersteuning van dit besluit is een 

historisch overzicht gegeven vanaf 2015, waar Martin zich totaal niet in herkende. 

 

Ynze de Boer waardeert het dat de ledenraad de brief van 8 september ook heeft ontvangen 

en merkt op dat daarin wordt genoemd dat de ledenraad op 23 september zal vergaderen. 

Wat en hoe wordt er gecommuniceerd naar aanleiding van die vergadering? Na een 

gedachtewisseling wordt besloten dat zal worden verteld dat het bestuur de ruimte heeft 

gekregen om een fusie met (het restant van) de Unie KBO te onderzoeken. Het noemen van 



2023 01 12 verslag vergadering LR PCOB 6 oktober 2022 3 

de mogelijkheid van een derde partner is op dit moment prematuur, omdat er nog geen 

duidelijke perspectieven zijn. Zolang er sprake is van een oriëntatie en er nog geen 

standpunt door bestuur en ledenraad is ingenomen over een intentieverklaring, is 

communicatie over een derde partner niet aan de orde. Besloten wordt om het vastgestelde 

verslag van de ledenraadsvergadering van 23 september 2022 niet op de website te 

plaatsen.  

De directeur merkt op dat het naar verwachting een kwestie van tijd zal zijn voordat de 

regionale of landelijke pers zal publiceren over het uiteenvallen van de Unie KBO. Mocht 

iemand van de ledenraad benaderd worden door de pers, dan is het dringende verzoek om 

altijd door te verwijzen naar de persvoorlichter van KBO-PCOB. Dat is Sven Stijnman en zijn 

telefoonnummer staat op de site van KBO-PCOB.  

 

Arie Slob denkt dat de PCOB-afdelingen in de provincies van de ‘vertrekkende bonden’ die nu 

nauw samenwerken met een KBO-afdeling, vast geïnformeerd willen worden over hoe die 

samenwerking er straks uit gaat zien. Simon Binnendijk denkt dat we dat aan de afdelingen 

zelf over moeten laten – het is immers niet onmogelijk voor een afdeling om samen te 

werken met een andere organisatie, zeker niet als het gaat om belangenbehartiging. Het 

landelijk bureau doet zijn best om nu in kaart te brengen welke praktische consequenties er 

zijn rondom bijvoorbeeld de bezorging van het Magazine.  

 

Willem Nuis hecht er aan op te merken dat hij tot nu de enige is van het bestuur PCOB die 

gesproken heeft met vertegenwoordigers van de ANBO. De overige bestuursleden zijn 

uiteraard op de hoogte en stemmen graag in met het feit dat hij de ledenraad meeneemt in 

de ontwikkelingen.  

De ledenraad is op de hoogte van het bestaan van de Seniorencoalitie, waarin de ANBO, 

NOOM, KG en KBO-PCOB verenigd zijn. Als die ene partij is de Seniorencoalitie een graag 

geziene gast in Den Haag. Vanuit de ANBO is in de zomer het verzoek gedaan om in een 

informele setting nader kennis te maken en de vraag die daarbij op tafel lag was of en zo ja, 

hoe er – naast de belangenbehartiging – op meer terreinen samengewerkt zou kunnen 

worden. Dat gesprek heeft begin van de week plaatsgevonden tussen enerzijds de voorzitter 

en vicevoorzitter van de Raad van Toezicht en de directeur van de ANBO en anderzijds Peter 

de Laat, Ingrid Rep en Willem Nuis zelf. Een kernactiviteit van onze KBO-PCOB is natuurlijk de 

belangenbehartiging voor senioren en dat is bij de ANBO niet anders. In het gesprek viel het 

woord platform, waarvan de definitie kan zijn “een overlegorgaan van verschillende partijen 

waarin men samenwerking en overleg tot stand brengt”. Is er ruimte en noodzaak voor zo’n 

platform? De noodzaak om de krachten voor het overleg in Den Haag te bundelen lijkt groter 

dan ooit, zeker als de vier ‘vertrekkende bonden’ zich in de belangenbehartiging verenigen 

met KBO-Brabant. Ook vanuit de ANBO is aangegeven op dit moment geen ruimte te zien 

voor een fusie of federatie. Afgesproken is dat de beide directeuren op een A-viertje zetten 

hoe zo’n platform handen en voeten zou kunnen krijgen wat dan in een volgend gesprek 

tussen de partijen besproken kan worden.  

Simon Binnendijk merkt op dat belangenbehartiging niet de enige taak is van de PCOB; ook 

het faciliteren van de afdelingen hoort daarbij. De directeur deelt mee dat de ANBO echt spijt 

heeft van het feit dat de vorige directeur de afdelingen rigoureus heeft afgeschaft. De ANBO 

ziet heel nadrukkelijk de meerwaarde van samenwerking in afdelingen. De ANBO heeft op dit 

moment niet meer leden dan KBO-PCOB na 1 januari a.s.  

Het lijkt Arie Slob wijs om eerst in eigen huis orde op zaken te stellen: eerst de fusie met de 

Unie KBO verkennen en zo mogelijk afronden en pas daarna kijken naar de ANBO. Ynze de 

Boer merkt op dat er in hun gemeente een aparte vereniging is van ouderenorganisaties voor 

de belangenbehartiging. Die samenwerking is uitstekend. Klaas Neutel vraagt of het gerucht 

dat het landelijk bureau in gaat trekken bij het bureau van de ANBO gegrond is. De directeur 

antwoordt dat het huidige huurcontract loopt tot en met eind 2023. Er wordt dus naar iets 

andere kantoorruimte gezocht en door de noodzakelijke inkrimping van het landelijk bureau 
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zal er een kleinere ruimte nodig zijn dan nu. Dus wie weet waar het landelijk bureau terecht 

komt in 2024.  

Martin Visch informeert of de ANBO ook contact heeft met de vier ‘vertrekkende bonden’ 

en/of KBO-Brabant. Willem antwoordt dat de voorzitter van de RvT van de ANBO duidelijk 

heeft gezegd dat er niet met anderen wordt gepraat. De directeur vult aan dat het wel 

mogelijk is om op bepaalde gebieden samen te werken, bijvoorbeeld bij het verdelen van 

subsidies. Het is nu ook al zo dat een ministerie soms voor een project een grote zak met 

geld geeft aan een ouderenorganisatie en het aan de deelnemende partijen in het project 

overlaat om dat geld te verdelen. In Den Haag ziet men het liefst één grote landelijke 

seniorenorganisatie, maar dat zal voorlopig wel toekomstmuziek blijven.  

 

Op de vergadering van november zal dit alles uiteraard weer aan de orde komen en indien 

nodig zelfs eerder. De voorzitter wenst het bestuur namens de ledenraad veel wijsheid toe .  

 

5. Mededelingen en ingekomen stukken  

• De notitie provinciale verkiezingen was nog niet klaar voor verzending, maar komt heel 

binnenkort op de website om te gebruiken. 

• De Academietour trekt tussen 4 oktober en 29 november door het land. Deze bijeenkomsten 

zijn een aanvulling op de Inspiratietour: de latere bijeenkomsten van die Tour waren 

aangevuld met workshops van de Academie. Nu vinden die workshops alsnog plaats in de 

regio’s waar die eerder niet geweest zijn. De data zijn te vinden op www.kbo-pcob/agenda/. 

Ynze de Boer wil graag onder de aandacht brengen dat Drachten een goede keuze is voor 

het beleggen van bijeenkomsten voor de gezamenlijke noordelijke provincies.  

• Paula de Waal heeft aangegeven te moeten stoppen als vertegenwoordiger van Zeeland. Er 

heeft zich nu een vervanger gemeld, maar volgens de huidige reglementen kan dat niet. Bij 

het bespreken van het Huishoudelijk Reglement, dat later op de agenda staat, kan hierover 

worden doorgepraat.   

 

6. Jaarverslag PCOB 2021  

De financiële commissie geeft het advies om de jaarrekening goed te keuren.  

Arie Slob vraagt hoe het zit met de gelden die nog zijn geoormerkt voor de provincies. 

Penningmeester Henk Steegstra antwoordt dat dat zo blijft tot er een andere beslissing 

wordt genomen. Die gelden blijven vooralsnog geoormerkt; uiteraard zal het wel zo zijn dat 

het geld voor een bepaalde provincie op raakt.  

 

BESLUIT 

De ledenraad PCOB keurt de jaarrekening PCOB 2021 goed.  

De ledenraad PCOB verleent décharge aan het bestuur PCOB.  

 

7. Jaarverslag KBO-PCOB 2021   

De penningmeester deelt mee dat er uitvoerige gesprekken zijn geweest met de accountant 

en de financiële commissie. De goedkeurende accountantsverklaring heeft wel lang geduurd, 

maar dat had meer te maken met het feit dat de accountant nieuw was dan met de inhoud 

van de jaarrekening.  

Ynze de Boer heeft opgemerkt dat in de risicoanalyse het Magazine wordt genoemd. Hij doet 

de suggestie om te inventariseren welke leden prijs stellen op het papieren Magazine en 

voor welke leden de digitale versie voldoet. Willem Nuis vindt dit een waardevolle suggestie.  

 

BESLUIT 

De ledenraad PCOB adviseert de ledenraad KBO-PCOB om de jaarrekening KBO-PCOB 2021 

goed te keuren en het bestuur KBO-PCOB décharge te verlenen.  

 

De voorzitter dankt de financiële commissie en de penningmeester voor het door hen 

verrichte werk bij deze jaarrekeningen.   

http://www.kbo-pcob/agenda/
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Er ligt een voorstel ter tafel om de contributieafdracht te handhaven op het huidige tarief; 

dat betekent dat de afdracht aan de PCOB niet wordt verhoogd. De afdelingen mogen de 

contributie uiteraard zelf vaststellen.  

De afdracht van PCOB aan KBO-PCOB wordt conform de gemaakte afspraken bij de federatie 

KBO-PCOB nieuwe stijl verhoogd van € 9,88 naar € 10,08.  

 

BESLUIT:  

De ledenraad PCOB besluit de contributieafdracht voor 2023 te handhaven op € 21,50 

respectievelijk € 38,50 voor afdelingsleden. De contributie voor landelijke leden blijft in 

2023 gehandhaafd op € 35,00 respectievelijk € 58,00.  

 

8. Vaststellen wijzigingen Huishoudelijk Reglement 

Voorgesteld wordt dat in het HR een artikel wordt toegevoegd (19.4) dat als volgt luidt:  

Als geen kandidaat/kandidaten in een provincie beschikbaar is/zijn en de desbetreffende 

zetel(s) onbezet is/zijn, kan het belang van de desbetreffende provincie met instemming van 

het Landelijk Bestuur worden waargenomen door een ander lid/andere leden van de 

Ledenraad. 

Arie Slob stelt voor om het initiatief daarvoor te laten uitgaan van de vacante provincie. 

Willem Nuis merkt op dat in dit artikel bedoeld is dat een gekozen lid van de ledenraad uit 

een naburige provincie de vacante provincie te hulp komt. Het feit dat een provincie vacant is 

zal in de ledenraad bekend worden; de hulp kan ook worden aangeboden zonder af te 

wachten of er om gevraagd wordt.  

Dit artikel biedt echter geen ruimte om bij het tussentijds uitvallen van een ledenraadslid een 

nieuw ledenraadslid aan te wijzen, zonder dat die aan verkiezingen heeft deelgenomen. Het 

organiseren van tussentijdse verkiezingen in een provincie is een tijdrovende (en dure) klus, 

waarin het HR bovendien niet voorziet.  

Jan Bolt stelt voor om een formulering te zoeken waarmee een provincie het mandaat krijgt 

om tussen de verkiezingen door tijdelijk iemand naar de ledenraad af te vaardigen. Zonder 

verkiezingen kan dat echter geen “volwaardig” ledenraadslid zijn. Uiteraard is het mogelijk 

om iemand als toehoorder naar de vergaderingen van de ledenraad af te vaardigen, omdat 

de vergaderingen in principe openbaar zijn. Een toehoorder heeft echter geen spreekrecht. 

De ledenraad verzoekt de voorzitter om de mogelijkheid te onderzoeken dat een toehoorder 

namens een vacante provincie – en met accordering door de afdelingen in die provincie – 

toehoorder met spreekrecht in de ledenraadsvergaderingen kan zijn.  

 

Ynze de Boer merkt op dat artikel 19.3 tot en met 22.4 over het functioneren van de 

ledenraad gaat. Hij vraagt zich af waarom dit een onderdeel van het HR moet zijn en niet als 

apart reglement voor de ledenraad wordt gebundeld. De notaris is op dit punt geraadpleegd 

en die geeft aan dat het functioneren van de ledenraad een onlosmakelijk onderdeel van het 

HR is. Dus de leden van de vereniging moeten weten hoe de ledenraad functioneert en de 

leden van de ledenraad dienen ook alle overige artikelen uit het HR te kennen.  

Los daarvan is het natuurlijk mogelijk om de genoemde artikelen uit het HR als een apart 

document te bundelen.  

 

BESLUIT:  

De ledenraad PCOB keurt de voorliggende wijzigingen van het HR goed, maar ziet graag een 

aanvulling bij artikel 19.4.  

 

9. Rondvraag en sluiting 

• Klaas Neutel weet dat de seniorenafdelingen van de vier regeringspartijen binnenkort overleg 

hebben over de nieuwe pensioenwet. Hij doet de suggestie om als KBO-PCOB punten aan te 

dragen voor dit overleg. De directeur antwoordt dat de Seniorencoalitie nauw betroken is bij 

het overleg van Kamercommissies en ook aparte overleggen heeft met de woordvoerders van 

de politieke partijen op het dossier pensioen. In september heeft de Seniorencoalitie een 
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petitie aangeboden waarin wordt gevraagd om verbetering van drie kritische punten, te 

weten de inspraak van gepensioneerden bij het nieuwe stelsel, een eerlijke verdeling van de 

huidige pensioenpot (en dan gaat het om miljarden) en de eis voor indexatie. De directeur 

zal vragen of onze eigen pensioendeskundige in de vergadering van 25 november een 

overzicht van stand van zaken kan geven. De verhoging van de AOW is ook een kritisch punt: 

op dit moment is besloten dat de AOW met 10% wordt verhoogd, maar dit is een sigaar uit 

eigen doos omdat andere regelingen voor AOW’ers worden afgebouwd. Ook dat heeft de 

volle aandacht van de Seniorencoalitie die op dit moment nog 500.000 leden 

vertegenwoordigd. Het is heel fijn dat de ledenraad deze dossiers kritisch volgt en input 

levert, ook signalen uit de achterban zijn van harte welkom.  

Om die achterban goed op de hoogte te houden is in het afgelopen jaar twee keer een artikel 

verschenen over de pensioenwet en is ook een webinar gehouden. Op de meerdaagse 50+ 

Beurs, die half september in Utrecht is gehouden, heeft de directeur ook elke dag een 

inleiding gegeven over pensioen en koopkracht.  

 

Afscheid vertrekkend ledenraadslid Willem Kostelijk 

In verband met gezondheidsklachten ziet Willem zich genoodzaakt zijn werk als 

ledenraadslid namens Limburg neer te leggen. De voorzitter bedankt hem namens de 

ledenraad heel hartelijk voor zijn inzet en wenst hem en zijn vrouw nog veel goede jaren toe. 

De voorzitter overhandigt Willem een mooi boeket en een aardigheidje.  

Willem bedankt voor de cadeaus en goede wensen. Hij heeft vandaag in de vergadering weer 

gehoord dat het een roerige tijd is en dat er een minstens zo roerig jaar zit aan te komen. 

Hij wenst de ledenraad en het bestuur veel sterkte en wijsheid toe in hun werk en spreekt de 

hoop en verwachting uit dat de PCOB een mooie toekomst heeft. 

 

Niets meer aan de orde zijnde dankt de voorzitter iedereen voor aanwezigheid en inbreng en 

sluit de vergadering met het uitspreken van een zegenbede uit Australië. 

 

 

Getekend voor akkoord d.d. ………………………………. 2023 

 

 

 

 

 

De heer H Zieleman     De heer J. Overbeek 

voorzitter      vicevoorzitter  

 


